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Protokół  Nr  IX/07 
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin 

odbytej  w  dniu  14  maja  2007  r. 
w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1) 

 
 
 
Początek obrad w dniu 14 maja 2007 r.: 
- godz. 10.00 
Zakończenie obrad: 
- godz. 22.30 
 
 
W dniu 14 maja 2007 r. w sesji uczestniczyło 31 radnych. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 
- przewodniczący rad osiedlowych – lista obecności stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu, 
- dyrektorzy/kierownicy miejskich jednostek organizacyjnych – lista obecności 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu, 
- zaproszeni goście – lista obecności stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad powitał przybyłych na kolejną IX zwyczajną sesję 
Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, przedstawicieli 
Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, związków zawodowych, mieszkańców miasta 
oraz przedstawicieli szczecińskich mas mediów. 

Następnie Przewodniczący obrad w oparciu o przedłoŜoną listę obecności 
stwierdził, Ŝe na sali jest obecnych 31 radnych, zatem obrady Rady będą 
prawomocne. Oświadczył, Ŝe w związku z tym otwiera IX zwyczajną sesję Rady 
Miasta Szczecin. 
 

Przewodniczący obrad powołał na sekretarza obrad Artura Szałabawkę – 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Szczecin – do prowadzenia listy mówców, 
przeprowadzania imiennych głosowań i innych czynności pomocniczych, 
niezbędnych do prawidłowego przebiegu posiedzenia. 
 
Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za udział w uroczystościach 
pogrzebowych arcybiskupa Majdańskiego i zaproponował aby minutą ciszy uczcić 
śmierć arcybiskupa. 
 
Wszyscy powstali i minutą ciszy uczcili śmierć arcybiskupa Majdańskiego. 
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Przystąpiono do rozpatrywania punktu 2 porządku obrad: 
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe wpłynęły następujące wnioski 
dot. zmian do porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu): 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 
253/07 w sprawie przystąpienia przez Gminę Miasto Szczecin do 
Szczecińskiej Organizacji Turystycznej 
 
za -   26przeciw – 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
Wniosek grupy radnych o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 
152/07 w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej 
 
L. Duklanowski – w imieniu wnioskodawców uzasadnił wniosek. 
 
za – 23  przeciw – 3  wstrzym. - 3 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
Wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Mienia o 
zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 258/07 w sprawie sprzedaŜy w 
drodze bezprzetargowej, zabudowanej nieruchomości gruntowej połoŜonej w 
Szczecinie przy ul. Malczewskiego 
 
P. Bartnik – w imieniu klubu radnych Platformy Obywatelskiej poprosił o 10 minut 
przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
Głosowanie nad wnioskiem Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Mienia o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 258/07 w 
sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej, zabudowanej nieruchomości 
gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ul. Malczewskiego 
 
za-10  przeciw – 14  wstrzym – 4 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został zdjęty z porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 263/07 zmieniającego Uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwoju Szczecina 
 
P. Szczyrski – Kierownik Biura ds. Organizacji Pozarządowych uzasadnił wniosek. 
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za - 14  przeciw - 8  wstrzym. - 4 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 264/07 w sprawie ustalenia Regulaminu przyznawania środków 
finansowych z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 
korzystających z opieki zdrowotnej 
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta uzasadniła wniosek. 
 
Trwała dyskusja nad zgłoszonym wnioskiem. 
 
za - 8  przeciw - 14  wstrzym. - 5 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 265/07 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzania Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
"Pomorzany - Ustowo" w Szczecinie 
 
W. Dąbrowski – uwaŜa, Ŝe nie powinno się wprowadzać szybką ścieŜką projektów 
uchwał dotyczących planów zagospodarowania przestrzennego. Zawnioskował aby 
nie wprowadzać tego projektu uchwały do porządku obrad. 
 
za - 6  przeciw - 21  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 266/07 w sprawie przystąpienia do sporządzania Miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego "Ustowo - Bluszczowa" w Szczecinie 
 
W. Dąbrowski - zawnioskował aby nie wprowadzać tego projektu uchwały do 
porządku obrad. 
 
za - 5  przeciw - 21  wstrzym. - 3 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 267/07 zmieniającego uchwałę w sprawie nadania statutu dla 
Domu Pomocy Społecznej "Domu Kombatanta i Pioniera Ziemi Szczecińskiej" 
przy ul. Romera 21-29 w Szczecinie oraz uchwałę w sprawie nadania statutu 
dla Domu Pomocy Społecznej "Domu Kombatanta" im. Boruty Spiechowicza 
przy ul. Kruczej 17 w Szczecinie 
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J. CerebieŜ Tarabicki – Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Pomocy Społecznej 
uzasadnił wniosek. 
 
T. Grodzki – poprosił radnych o głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad 
przedłoŜonego projektu uchwały. 
 
B. Arłukowicz – nie widzi powodu aby projekt uchwały wprowadzić do porządku 
obrad szybką ścieŜką. 
 
za - 22  przeciw - 7  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 268/07 w sprawie ustanowienia uŜytków ekologicznych i zespołów 
przyrodniczo-krajobrazowych 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta uzasadnił wniosek. 
 
J. Wijas – uwaŜa, Ŝe tak waŜna uchwała nie moŜe być wprowadzana do porządku 
obrad w trybie szybkiej ścieŜki. 
 
za - 7  przeciw - 19  wstrzym. - 2 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. 
 
Wniosek Przewodniczącego Rady Miasta o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały nr 269/07 zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji stałych Rady Miasta Szczecin 
 
za – 26  przeciw – 0  wstrzym. - 2 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 272/07 w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ w drodze 
bezprzetargowej, na rzecz instytucji kultury pn. Teatr Lalek „Pleciuga” 
nieruchomości połoŜonej w Szczecinie przy Placu Gieorgija śukowa – ul. 
Wielkopolskiej 
 
J. Wijas – zgłosił sprzeciw wobec wprowadzania przedłoŜonego projektu uchwały do 
porządku obrad. 
 
za – 15  przeciw – 15  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 271/07 w sprawie delegowania przedstawicieli Miasta Szczecin do 
Rady Euroregionu „Pomerania” 
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za – 25  przeciw – 5  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej o wprowadzenie do porządku obrad informacji na 
temat wyników przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli w zakresie 
treści i trybu podpisania umowy i aneksów podpisanych miedzy Miastem 
Szczecin a firmą ECE. 
 
za – 26  przeciw – 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania informacja została wprowadzona do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Zastępcy Prezydenta Miasta Tomasza Jarmolińskiego o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały nr 270/07 w sprawie powołania Rady 
Społecznej Szpitala Miejskiego im. św. Karola Boromeusza w Szczecinie 
s.p.z.o.z. 
 
za – 29  przeciw – 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad oświadczył, Ŝe po rozpatrzeniu wniosków przez 
Radę porządek obrad II zwyczajnej sesji jest następujący: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
3. Zatwierdzenie protokołu z VII zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 

03.04.2007 r. 
4. Przyjęcie w skład Rady Miasta Szczecin nowego radnego: 

- podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Rady Miasta Szczecin; 
- złoŜenie ślubowania. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

− 254/07 – likwidacji zakładu budŜetowego pn. „Miejski Zakład Gospodarki 
Odpadami” w Szczecinie; 

− 257/07 – zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutu zakładu 
budŜetowego „Zakład Usług Komunalnych” w Szczecinie; 

− 260/07 – likwidacji Przedszkola Publicznego Nr 36 z siedzibą w 
Szczecinie, ul. Podhalańska 5/6; 

− 261/07 – likwidacji Przedszkola Publicznego Nr 47 z siedzibą w 
Szczecinie, ul. Tomaszowska 2a; 

− 251/07 – zmiany Uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy 
oraz nagród i niektórych innych świadczeń wynikających ze stosunku 
pracy obowiązującego od 1 stycznia 2007 r. do 31 grudnia 2007 r.; 
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− 252/07 – zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu przyznawania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych 
na terenie Gminy Miasto Szczecin; 

− 255/07 – zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Domowi Kultury 
„Klub Skolwin” w Szczecinie; 

− 256/07 – przyjęcia zasad i trybu udzielania dotacji celowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków; 

− 253/07 – przystąpienia przez Gminę Miasto Szczecin do Szczecińskiej 
Organizacji Turystycznej; 

− 258/07 – sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej, zabudowanej 
nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ulicy Jacka 
Malczewskiego; 

− 249/07 – nadania nazwy urzędowej ulicy w Szczecinie; 
− 250/07 – nadania nazwy urzędowej parkowi w Szczecinie; 
− 259/07 – przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną RM kontroli w 

zakresie prawidłowości zawartych umów z Miastem dla prowadzonej 
inwestycji na terenie nieruchomości przy ul. Mickiewicz-Brodzińskiego w 
Szczecinie przez SGI KOMFORT Sp. z o.o.; 

− 126/07 – uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Szczecin; 

− 267/07 – zmiany uchwały w sprawie nadania statutu dla Domu Pomocy 
Społecznej "Domu Kombatanta i Pioniera Ziemi Szczecińskiej" przy ul. 
Romera 21-29 w Szczecinie oraz uchwałę w sprawie nadania statutu dla 
Domu Pomocy Społecznej "Domu Kombatanta" im. Boruty Spiechowicza 
przy ul. Kruczej 17 w Szczecinie; 

− 269/07 – ustalenia składów osobowych komisji stałych Rady Miasta 
Szczecin; 

− 271/07 – delegowania przedstawicieli Miasta Szczecin do Rady 
Euroregionu „Pomerania; 

− 270/07 –powołania Rady Społecznej Szpitala Miejskiego im. Św. Karola 
Boromeusza w Szczecinie s.p.z.o.z. 

7. Informacja na temat wyników przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli 
w zakresie treści i trybu podpisania umowy i aneksów podpisanych między 
Miastem Szczecin a firmą ECE. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
10. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad: 
 

3. Zatwierdzenie protokołu z VII zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w 
dniu 03.04.2007 r. 

 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe protokół był wyłoŜony do wglądu 
w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli moŜliwość zapoznać się z jego treścią. 
Zapytał radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku z brakiem 
uwag poddał jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 17  przeciw – 0  wstrzym. – 3 
 
W wyniku powyŜszego głosowania protokół został zatwierdzony. 
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Przystąpiono do rozpatrywania punktu 4 porządku obrad: 
 

4. Przyjęcie w skład Rady Miasta Szczecin nowego radnego: 
 

- podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Rady Miasta 
Szczecin (262/07) 

 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 262/07 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uzupełnienia składu 
Rady Miasta Szczecin. Uchwała Nr IX/266/07 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 

- złoŜenie ślubowania 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poprosił nowego radnego o powstanie i złoŜenie 
ślubowania. Odczytał rotę ślubowania: 
 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej 
gminy i jej mieszkańców”. 
 
Jerzy Sieńko – ślubuję. Tak mi dopomóŜ Bóg. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad pogratulował nowemu radnemu i Ŝyczył dobrej 
współpracy z całą Radą Miasta i Prezydentem Miasta. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania punktu 5 porządku obrad: 
 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Wykaz interpelacji i zapytań radnych zgłoszonych na sesji Rady Miasta oraz w 
okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
A. Szałabawka – interpelacje stanowią załączniki nr 11, 12 i 13 do protokołu. 
 
J. Wijas – radny interpelował w sprawie ograniczenia ruchu samochodów 
dostawczych przez ulicę Zaściankową oraz funkcjonowania słuŜb i instytucji 
podległych Prezydentowi, mających w swoich zadaniach zapobieganie przemocy w 
rodzinie. 
 
B. Arłukowicz – radny interpelował w sprawie promocji zlotu Ŝaglowców The Tall 
Ship’s Races 2007, zapytał ile jest w Szczecinie miejskich szaletów, a ile ich będzie 
w sierpniu. Radny zapytał równieŜ kiedy zostanie ogłoszony konkurs na Dyrektora 
Szpitala Miejskiego. 
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A. Karut – interpelacje stanowią załączniki nr 14 i 15 do protokołu. 
 
P. Juras – radny interpelował w sprawie torowiska tramwajowego przy ul. 
Mickiewicza oraz terenu byłego toru motocrossowego przy ul. Wojska Polskiego. 
 
S. Biernat – interpelacje stanowią załączniki nr 16 i 17 do protokołu. 
 
T. Grodzki – interpelacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
M. Kopacka – radna poinformowała, iŜ będzie postulowała o to aby nie realizować 
interpelacji radnego Jurasa odnośnie ul. Mickiewicza. 
 
A. Pawlak i R. Dymkowski – interpelacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
M. Marcinkiewicz – interpelacja stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Zapytanie 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania punktu 6 porządku obrad: 
 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

254/07 – likwidacji zakładu budŜetowego pn. „Miejski Zakład Gospodarki 
Odpadami” w Szczecinie 

 
Michał Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska w imieniu Prezydenta Miasta dokonał prezentacji projektów uchwał o 
numerach 254/07 i 257/07. Projekt uchwały nr 254/07 stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
R. Zaremba – w imieniu klubu radnych Platformy Obywatelskiej poinformowała, Ŝe 
klub pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt uchwały. 
 
W imieniu Komisji głos zabrali: 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Mienia omówił przebieg prac komisji nad projektem uchwały. 
Poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały oraz Ŝe będzie 
głosował za podjęciem uchwały. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
A. Szałabawka – zapytał czy Dyrektor nie widzi zagroŜenia w gospodarce odpadami. 
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M. Przepiera - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
stwierdził, Ŝe nie widzi zagroŜenia w zakresie gospodarki odpadami. 
 
J. Wijas – zapytał o gwarancje dla pracowników MZGO. 
 
A. Karut – stwierdził, Ŝe jest tragicznie w dziedzinie selektywnej zbiórki odpadów. 
Poinformował, Ŝe jest za rozwiązaniem MZGO. 
 
L. Duklanowski – zapytał kto będzie likwidatorem MZGO. 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
poinformował, iŜ planowane jest aby likwidatorem był Dyrektor MZGO. 
 
A. Kowalczyk – przedstawiciel Związków Zawodowych MZGO – likwidację zakładu 
uznał za szkodliwą dla mieszkańców. Przypomniał, Ŝe w przyszłym roku 
przewidziane są środki na selektywną zbiórkę odpadów. Zapytał, kto będzie 
beneficjantem tych środków. Odnośnie interesów pracowników MZGO 
poinformował, Ŝe nie podpisano Ŝadnych umów dotyczących zatrudnienia. 
Zaapelował o odłoŜenie opiniowania przedmiotowego projektu uchwały do czasu 
podpisania odpowiednich porozumień i deklaracji z władzami miasta. 
 
A. Karut – stwierdził, Ŝe los pracowników powinien zostać zabezpieczony. UwaŜa, Ŝe 
Prezydent Miasta zadba o pracowników likwidowanego zakładu. 
 
J. Wijas – zapytał Prezydenta Miasta dlaczego gwarancje pracowników nie zostały 
dane załodze na piśmie. 
 
M. Jurek – Przewodniczący Zarządu Regionu poinformował, Ŝe związki zawodowe 
chciałyby aby zostało podpisane konkretne porozumienie odnośnie pracowników 
MZGO. 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, Ŝe władze miasta 
zamierzają dotrzymać tych uzgodnień, które padły w trakcie rozmowy o likwidacji. 
Na pewno władze miasta nie zobowiąŜą się do tego, Ŝe wszyscy pracownicy znajdą 
pracę. Będzie robione wszystko Ŝeby tak było. 
 
J. Wijas – w imieniu klubu radnych LiD poprosił o 10 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych LiD poinformował, Ŝe będą głosowali 
przeciwko projektowi uchwały. 
 
M. Marcinkiewicz – w imieniu klubu radnych PO poprosił o 5 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 254/07 
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za – 24  przeciw - 5  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie likwidacji 
zakładu budŜetowego pn. „Miejski Zakład Gospodarki Odpadami” w Szczecinie. 
Uchwała Nr IX/267/07 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
257/07 – zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutu zakładu budŜetowego 

„Zakład Usług Komunalnych” w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 257/07 
 
za – 23  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia statutu zakładu budŜetowego „Zakład Usług 
Komunalnych” w Szczecinie. Uchwała Nr IX/268/07 stanowi załącznik nr 25 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
260/07 – likwidacji Przedszkola Publicznego Nr 36 z siedzibą w Szczecinie, ul. 

Podhalańska 5/6 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, iŜ radny klubu Prawo i 
Sprawiedliwość Maciej Kopeć złoŜył deklarację, Ŝe nie będzie brał udziału w 
głosowaniu. 
 
T. Hinc – zapytał o stanowisko rodziców i skutki finansowe dla budŜetu. 
 
J. Wijas – zapytał jaki będzie los dzieci, które chodzą do przedszkola po jego 
prywatyzacji. 
 
B. Arłukowicz – zapytał czy prawdą jest, iŜ około 30% dzieci z przedszkola jest 
objętych opieką Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. 
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta poinformowała, Ŝe wynegocjowany został 
pakiet świadczeń gwarantowanych uwzględniający stanowiska wszystkich klubów 
dotyczące sposobu finansowania przedszkoli. Stanowisko rodziców jest pozytywne w 
ramach pakietu świadczeń gwarantowanych. Przez trzy lata dotacja gminy do 
przedszkola po prywatyzacji będzie taka sama jak do przedszkoli publicznych. Nie 
ma Ŝadnych skutków finansowych gdyŜ zostało to zaplanowane w budŜecie. 
Poinformowała, Ŝe rodzice wyrazili wolę chodzenia do tego przedszkola po 
prywatyzacji. 
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A. Karut – zapytał co się będzie działo po trzech latach. 
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta poinformowała, Ŝe miasto jest zobowiązane 
dotować równieŜ placówki niepubliczne. 
 
L. Duklanowski – w imieniu klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości poprosił o 5 
minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 260/07 
 
za – 15  przeciw - 13  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie likwidacji 
Przedszkola Publicznego Nr 36 z siedzibą w Szczecinie, ul. Podhalańska 5/6. 
Uchwała Nr IX/269/07 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
261/07 – likwidacji Przedszkola Publicznego Nr 47 z siedzibą w Szczecinie, ul. 

Tomaszowska 2a 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 261/07 
 
za – 16  przeciw - 13  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie likwidacji 
Przedszkola Publicznego Nr 47 z siedzibą w Szczecinie, ul. Tomaszowska 2a. 
Uchwała Nr IX/270/07 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

251/07 – zmiany Uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz nagród i 

niektórych innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy obowiązującego 
od 1 stycznia 2007 r. do 31 grudnia 2007 r. 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 251/07 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Uchwały w 
sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, 
za warunki pracy oraz nagród i niektórych innych świadczeń wynikających ze 
stosunku pracy obowiązującego od 1 stycznia 2007 r. do 31 grudnia 2007 r. 
Uchwała Nr IX/271/07 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

252/07 – zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu przyznawania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 

terenie Gminy Miasto Szczecin 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
J. Wijas – zapytał jak dokładnie będzie przebiegał proces weryfikacji dokumentów i 
rozliczenia pomocy zaliczkowanej? 
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta poprosiła o udzielenie odpowiedzi 
Dyrektora Wydziału Oświaty. 
 
L. Rogaś – Dyrektor Wydziału Oświaty wyjaśniła, Ŝe zaliczkowy tryb udzielania 
pomocy dotyczy sytuacji wyjątkowych, gdzie rodzina nie jest w stanie załoŜyć 
pieniędzy i kupić dziecku ksiąŜek i pomocy szkolnych. Miesięczny dochód na 
członka rodziny wynosić ma 100 zł/osobę, równieŜ dla rodzin wielodzietnych i dla 
rodzin niewydolnych. O przyznanie pomocy wnioskuje tu szkoła i dyrektor szkoły 
będzie dokonywał na bieŜąco kontroli wydatków. 
 
J. Wijas – zaapelował o wzmocnienie kontroli miasta nad tego typu wydatkami. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 252/07 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie ustalenia Regulaminu przyznawania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miasto Szczecin. Uchwała 
Nr IX/272/07 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
255/07 – zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Domowi Kultury „Klub 

Skolwin” w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 255/07 
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za – 25  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie nadania Statutu Domowi Kultury „Klub Skolwin” w Szczecinie. Uchwała Nr 
IX/273/07 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

256/07 – przyjęcia zasad i trybu udzielania dotacji celowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował o wniosku Komisji Budownictwa i 
Mieszkalnictwa o zdjęcie z porządku obrad sesji ww. projektu uchwały. 
 
P. Kęsik – w imieniu Komisji Budownictwa i Mieszkalnictwa poprosił o 10 minut 
przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
P. Kęsik – Przewodniczący Komisji Budownictwa i Mieszkalnictwa poinformował, Ŝe 
Komisja podtrzymuje swoje stanowisko w sprawie zdjęcia z porządku obrad 
projektu uchwały. 
 
M. Jankowska – Miejski Konserwator Zabytków w imieniu Prezydenta Miasta 
dokonała prezentacji projektu uchwały. 
 
R. Zaremba – uznała, Ŝe zapisy uchwały moŜna doprecyzować. 
 
M. Jankowska – Miejski Konserwator Zabytków stwierdziła, iŜ zastrzeŜenia, o 
których mówiła radna precyzuje inna uchwała. 
 
T. Hinc – poparł wniosek Komisji Budownictwa i Mieszkalnictwa o odesłanie 
projektu uchwały do projektodawcy. 
 
T. Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta poprosił o głosowanie nad projektem 
uchwały. Oznajmił, Ŝe nie wycofa tego projektu z porządku obrad sesji. 
 
M. Jankowska – Miejski Konserwator Zabytków podkreśliła, Ŝe przedstawiony 
projekt jest zgodny z aktem wyŜszego rzędu. Zobowiązała się jednocześnie do 
przygotowania kolejnego projektu wraz z Wydziałem Gospodarki Nieruchomościami 
w sprawie sprzedaŜy obiektów zabytkowych, który zabezpieczy interesy miasta. 
 
B. Arłukowicz – uwaŜa, Ŝe problemem naszego miasta jest to, Ŝe poszczególne 
wydziały Urzędu Miasta nie współpracują ze sobą. 
 
T. Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta przypomniał, Ŝe takie właśnie 
działania reorganizacyjne zostały podjęte w Urzędzie Miasta 2 tygodnie temu. 
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P. Kęsik – zaapelował o przegłosowanie wniosku Komisji Budownictwa i 
Mieszkalnictwa. 
 
T. Hinc – chciałby aby projekt uchwały nr 256/07 został jeszcze omówiony na 
posiedzeniu Komisji Budownictwa i Mieszkalnictwa. 
 
R. Zaremba – uwaŜa, Ŝe razem z projektem uchwały 256/07 powinien być 
procesowany projekt uchwały regulujące sprzedaŜ obiektów zabytkowych. 
 
Trwała dyskusja nad kwestią dopracowania projektu uchwały. 
 
W. Dzikowski – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców. 
 
Głosowanie nad wnioskiem radnego Dzikowskiego o zamknięcie listy mówców 
 
za – 10  przeciw – 13  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek nie został przyjęty. 
 
W. Dąbrowski – zaapelował o to aby projekty uchwał były szybciej przekazywane 
komisjom Rady Miasta. 
 
M. Marcinkiewicz – poinformował, Ŝe będzie głosował za uchwałą. 
 
Głosowanie nad wnioskiem Komisji Budownictwa i Mieszkalnictwa o zdjęcie z 
porządku obrad projektu uchwały nr 256/07 
 
za – 12  przeciw – 17  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został zdjęty z porządku 
obrad. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 256/07 
 
za – 18  przeciw - 11  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
zasad i trybu udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Uchwała Nr 
IX/274/07 stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
 
258/07 – sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej, zabudowanej nieruchomości 

gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ulicy Jacka Malczewskiego 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Marcin Wajdziak – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
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W dyskusji głos zabrali: 
 
T. Hinc – zapytał, czy Miasto Szczecin jest miastem, które aktualnie potrzebuje 
gotówki? Czy te 17 mln zł. To jest kwota niezbędna do funkcjonowania Miasta? Czy 
Miasto straciło płynność finansową? 
 
R. Zaremba – w imieniu Komisji BudŜetu poprosiła o przerwę po dyskusji, a przed 
głosowaniem projektu uchwały. 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta stwierdził, Ŝe proponowana sprzedaŜ ma swoje 
merytoryczne uzasadnienie. 
 
R. Zaremba – uwaŜa, Ŝe kwota, którą zaproponowano za przedmiotowy teren jest za 
niska. Zapytała ile jest wart grunt pod centrum handlowym Galaxy. 
 
Trwała dyskusja nad ceną sprzedaŜy gruntu przy ul. Malczewskiego. 
 
Zdaniem Prezydenta Miasta proponowana transakcja powinna zostać zrealizowana. 
 
A. Karut – zapytał czy nie moŜna wynegocjować wyŜszej ceny za przedmiotowy 
grunt. 
 
R. Zaremba – zapytała czy została zrobiona wycena gruntu, na którym stoi Galaxy? 
 
M. Wajdziak – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami poinformował, Ŝe 
ma operat szacunkowy z 6.03.2007 r. sporządzony przez dwóch rzeczoznawców 
majątkowych, z dwóch jedynych stowarzyszeń jakie są na terenie Szczecina. Fakt, 
Ŝe nieruchomość jest uŜytkowana na garaŜ nie specjalnie wpłynęła na wycenę. 
Wycena została zrobiona metodą porównawczą. Do porównania zostały przyjęte 
znane rzeczoznawcom transakcje z rynku, ale nie dotyczące nieruchomości 
garaŜowych tylko nieruchomości o charakterze komercyjnym. 
 
R. Zaremba – ponowiła swoje pytanie czy Miasto zrobiło wycenę gruntu, na którym 
stoi Galaxy czy nie? 
 
M. Wajdziak – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami poinformował, Ŝe 
Miasto nie robiło wyceny gruntu, na którym stoi Galaxy gdyŜ ta nieruchomość nie 
jest przedmiotem transakcji. Nie moŜna dokonywać porównań dwóch nieruchomości 
leŜących obok siebie. 
 
J. Wijas – zapytał, jakie są zapisy planu zagospodarowania przestrzennego dla tego 
terenu? 
 
M. Wajdziak – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami stwierdził, Ŝe jest 
bardzo szerokie spektrum wykorzystania tej nieruchomości. 
 
W. Dzikowski – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców. 
 
J. Wijas – zgłosił wniosek przeciwny. 
 
za - 11  przeciw - 14  wstrzym. - 3 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek nie został przyjęty. 
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T. Hinc – zauwaŜył, Ŝe przy wycenie nie uwzględniono dwóch waŜnych aspektów: 
1) Miasto Szczecin nie planowało sprzedaŜy tego terenu czyli to nie Miasto 

Szczecin jest zainteresowane sprzedaŜą tego gruntu; 
2) funkcjonalność tej galerii wprost wiąŜe się z posiadaniem miejsc 

parkingowych. 
 
B. Arłukowicz – zapytał na co Miastu to 16 mln zł. 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta poinformował, Ŝe pieniądze ze sprzedaŜy będą 
przeznaczone na inwestycje w mieście. 
 
P. Bartnik – w imieniu klubu radnych PO poprosił o 20 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 16.05. 
 
Po przerwie: 
 
R. Zaremba – Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów zgłosiła wniosek o 
odesłanie projektu uchwały do projektodawcy. Wniosek stanowi załącznik nr 39 do 
protokołu. 
 
Głosowanie nad wnioskiem Komisji BudŜetu i Finansów: 
 
za – 16  przeciw – 14  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został odesłany do 
projektodawcy. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

249/07 – nadania nazwy urzędowej ulicy w Szczecinie 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały dokonał Tomasz Hinc – Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 40 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 249/07 
 
za – 21  przeciw - 1  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania 
nazwy urzędowej ulicy w Szczecinie. Uchwała Nr IX/275/07 stanowi załącznik nr 
41 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

250/07 – nadania nazwy urzędowej parkowi w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 250/07 
 
za – 21  przeciw - 1  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania 
nazwy urzędowej parkowi w Szczecinie. Uchwała Nr IX/276/07 stanowi załącznik 
nr 43 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
259/07 – przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną RM kontroli w zakresie 
prawidłowości zawartych umów z Miastem dla prowadzonej inwestycji na 

terenie nieruchomości przy ul. Mickiewicz-Brodzińskiego w Szczecinie przez 
SGI KOMFORT Sp. z o.o. 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
P. Kęsik – Przewodniczący Komisji Budownictwa i Mieszkalnictwa wprowadził 
autopoprawkę polegającą na zmianie terminów: kontrola do końca lipca, wyniki 
kontroli na sesji wrześniowej. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 259/07 z autopoprawką 
 
za –  23 przeciw - 0  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie 
przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną RM kontroli w zakresie prawidłowości 
zawartych umów z Miastem dla prowadzonej inwestycji na terenie nieruchomości 
przy ul. Mickiewicz-Brodzińskiego w Szczecinie przez SGI KOMFORT Sp. z o.o.. 
Uchwała Nr IX/277/07 stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
126/07 – uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Szczecin 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
T. Hinc – w imieniu klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości poprosił o 10 minut 
przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta przedstawił radnym 
autopoprawki do projektu uchwały, które stanowią załącznik nr 47 do protokołu. 
Dyrektor zaczął omawianie od autopoprawki nr 1. 
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A. Ruciński – zapytał czy jeŜeli w studium nie będzie zapisu dotyczącego funkcji 
sportowo-rekreacyjnej tzn. Ŝe nie będzie dopuszczalna taka funkcja na danym 
terenie. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta stwierdził, Ŝe jeŜeli w 
studium nie ma konkretnego zapisu odnośnie funkcji sportowo-rekreacyjnej to nie 
jest to nic złego, gdyŜ moŜna na tym terenie albo postawić szkołę albo zbudować 
boisko. Studium przy ostrym zapisie wymusza zapis w planie zagospodarowania 
przestrzennego. 
 
Następnie Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego omówił autopoprawkę nr 2, 3, 
4 i 5. 
 
Dyrektor Cehak poinformował, Ŝe na posiedzeniu Komisji ds. Budownictwa i 
Mieszkalnictwa zostały zgłoszone trzy propozycje zmian do Studium, z których 
Prezydent Miasta dwie przyjął jako autopoprawki i omówił je radnym. 
 
Trwała dyskusja na temat sprzedaŜy w mieście gruntów, które w późniejszym czasie 
mają być przeznaczone pod budowę dróg. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta poinformował, Ŝe 
Prezydent Miasta nie przyjął propozycji poprawki Komisji Budownictwa i 
Mieszkalnictwa dotyczącej wycofania ze Studium lokalizacji stacji przeładunku 
odpadów komunalnych na ul. Tama Pomorzańska. 
 
A. Szałabawka – stwierdził, iŜ mieszkańcy Pomorzan zgodzili się, aby tam była 
oczyszczalnia ścieków. Teren ten miał zostać zagospodarowany, miała tam być 
zieleń. Trzeba uszanować decyzję mieszkańców Pomorzan i jak najszybciej 
doprowadzić do lokalizacji na tym terenie całej bazy recyklingu. 
 
W. Dąbrowski – dodał do wystąpienia radnego Szałabawki totalną niekonsekwencję 
w działaniu, która sprowokowała mieszkańców Pomorzan do protestowania. 
Stwierdził, iŜ Pomorzany są najbardziej zapyloną częścią miasta w związku 
elektrociepłownią Pomorzany. UwaŜa, Ŝe na Pomorzany „ładuję” się wszystko. 
Zarząd Miasta obiecywał, Ŝe do końca 2006 roku bardzo powaŜnie zacznie pracować 
na Leśnem Górnym. Poinformował, Ŝe radni z Pomorzan zagłosują przeciwko 
Studium uwarunkowań. 
 
M. Cehak Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta – stwierdził, Ŝe nie ma 
w Szczecinie innej lokalizacji na stację przeładunku. 
 
P. Juras – zapytał o brak potrzeby ujęcia w Studium istniejących szkół na ul. 
Strzałowskiej i Głębokim. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta stwierdził, Ŝe Wydział 
Oświaty wystąpił w trakcie prac nad Studium z pewnymi konkretnymi 
lokalizacjami, co do których podjętoby pewne kroki inwestycyjne. Dyrektor 
poinformował, Ŝe jest w Studium zapis mówiący o tym, Ŝe obiekty oświatowe moŜna 
przekształcać na inne cele, ale jednak oświatowe. 
 
P. Juras – zapytał czy studium przewiduje likwidację szkoły na Głębokim? 
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M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta odpowiedział, Ŝe 
Biuro Planowania Przestrzennego nie ma dokumentów o likwidacji szkół. Jeśli 
dochodzi do likwidacji szkoły to te tereny nie przechodzą na inne cele niŜ oświatowe. 
 
J. Stopyra – poinformował, Ŝe będzie głosował za przyjęciem Studium. Zgłosił 
wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 
 
za – 13  przeciw - 11  wstrzym. – 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
A. Ruciński – stwierdził, Ŝe radni w dniu dzisiejszym otrzymali autopoprawki do 
Studium i dlatego nie powinno się kończyć dyskusji. 
 
Trwałą dyskusja nad treścią autopoprawki nr 4 do Studium. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe w ścieŜce do projektów uchwał 
jest zapisana propozycja poprawki Komisji Budownictwa i Mieszkalnictwa dotycząca 
wycofania ze Studium lokalizacji stacji przeładunku odpadów komunalnych na ul. 
Tama Pomorzańska i naleŜy ją przegłosować. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta poinformował, Ŝe 
organem właściwym do opracowania jest zgodnie z ustawą Prezydent Miasta. Radni 
mogą do niego zgłaszać róŜne kwestie. Zgłaszanie tych kwestii nie ma w rozumieniu 
prawa mocy sprawczej do momentu kiedy Prezydent nie przyjmie tych sugestii w 
formie autopoprawki, bo to on przedstawia ten projekt. Radni mogą ten projekt 
przyjąć albo odrzucić. 
 
H. Sokulska – radca prawny poinformowała radnych, iŜ nie widzi przeszkód aby 
propozycje zmian do Studium zgłaszane przez radnych były przyjmowane w 
głosowaniu. Przepis nie mówi, Ŝe nie moŜna wprowadzać zmian do Studium. 
 
A. Ruciński – chciałby aby w autopoprawce nr 4 dotyczącej Z.G.19 w „Standardach 
kształtowania przestrzeni zasady zabudowy” pozostał zapis „niekolidująca 
wysokościowo z istniejącą zabudową mieszkaniową”. 
 
M. Kopacka – zgłosiła wniosek formalny o przywrócenie listy mówców. 
 
za – 20  przeciw - 8  wstrzym. – 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
K. Marlicz – zapytała jak jest przyszłość Szczecina jako metropolii i co ma wyróŜniać 
miasto Szczecin jako metropolię oraz na czym opierają się propozycje w zakresie 
komunikacji w Studium. 
 
J. Wijas – zapytał jak w Studium jest rozwiązany problem parkingów w mieście oraz 
sprawa szybkiego tramwaju. Radny zapytał równieŜ czy Studium jest spójne z 
pracami dotyczącymi zagospodarowania przestrzennego województwa 
zachodniopomorskiego. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta odniósł się do 
wypowiedzi radnej Marlicz i radnego Wijasa. Poinformował, Ŝe Studium było 
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konsultowane z pracami dotyczącymi zagospodarowania przestrzennego 
województwa zachodniopomorskiego. 
 
W. Makay – Kierownik Zespołu Komunikacji w Biurze Planowania Przestrzennego 
Miasta stwierdził, Ŝe w Studium nie ma zapisu dotyczącego szybkiego tramwaju. 
Omówił zapisy w Studium dotyczące komunikacji w Szczecinie. 
 
Trwała dyskusja na temat parkingów w mieście, miejsc parkingowych dla 
autokarów, stanu dróg i poboczy w mieście oraz strefy przemysłowej. 
 
T. Hinc – zapytał ile w Szczecinie powstanie jeszcze sklepów 
wielkopowierzchniowych oraz gdzie przewidziane są stacje benzynowe. 
 
M. Cehak - Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta poinformował, Ŝe 
sklep wielkopowierzchniowy powstanie na terenie POLMO (Dom i Ogród), na 
ŚnieŜnej Górce, Domy Towarowe Centrum chcą rozbudować swoją powierzchnię, 
przy ul. Bajecznej (obok fabryki domów). 
 
W. Dąbrowski – zapytał dlaczego ul. Powstańców Wielkopolskich ma nie być 
dwujezdniowa. Radny chciałby uzyskać potwierdzenie, iŜ Studium gwarantuje byt 
szkołom nr 21 i 49. PoniewaŜ w Studium na tych terenach nie ma wpisanych 
funkcji oświatowych. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta odniósł się do 
wypowiedzi radnego Dąbrowskiego i koreferatu analizującego i oceniającego projekt 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Szczecina. Koreferat stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta uwaŜa, Ŝe w Studium musi się znaleźć 
zapis o funkcji oświatowej na terenach obejmujących ulicę Skalistą i Jaworową. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta w imieniu Prezydenta 
Miasta przyjął jako autopoprawkę zapis dotyczący funkcji oświatowej na osiedlu 
„Głębokie-Pilchowo” i „Podjuchy”. 
 
W. Makay - Kierownik Zespołu Komunikacji w Biurze Planowania Przestrzennego 
Miasta odpowiedział na pytanie radnego Dąbrowskiego odnośnie ulicy Powstańców 
Wielkopolskich. Stwierdził, Ŝe nie jest potrzebne aby ulica Powstańców 
Wielkopolskich buła dwujezdniowa. 
 
R. Zaremba – zapytała czy po uchwaleniu Studium będzie moŜna wprowadzać do 
niego zmiany. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta poinformował, iŜ 
moŜna wprowadzać zmiany do uchwalonego Studium. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad zapytał czy moŜna zaprojektować inne rozwiązanie 
komunikacyjne podczas imprez masowych w mieście, tak Ŝeby nie zamykać ul. 
Jana z Kolna. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta odniósł się do 
pomysłu Przewodniczącego obrad. 
 
Trwała dyskusja nad propozycją Przewodniczącego obrad. 
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P. Bartnik – zaproponował aby powoli kończyć dyskusję i przegłosować projekt 
uchwały. 
 
P. Kęsik – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców. 
 
za - 25  przeciw - 3  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
A. Karut – poparł pomysł Przewodniczącego obrad odnośnie zmiany rozwiązania 
komunikacyjnego przy Wałach Chrobrego. 
 
L. Duklanowski – uwaŜa, Ŝe Pomorzany powinny zostać przebudowane. 
 
S. Biernat – zauwaŜyła, Ŝe przy ulicy Wiosennej powinna zostać naprawiona droga. 
 
M. Cehak – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta poinformował, Ŝe w 
planach jest wiadukt nad koleją. 
 
L. Duklanowski – w imieniu klubu radnych PiS zawnioskował o 5 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie propozycję poprawki 
Komisji ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa dotyczącą wykreślenia ze Studium 
lokalizacji stacji przeładunku odpadów komunalnych na ul. Tama 
Pomorzańska (wniosek jest zapisany ścieŜce do projektów uchwał, która stanowi 
załącznik nr 49 do protokołu) 
 
za - 11  przeciw - 18  wstrzym. – 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania propozycja poprawki nie została przyjęta. 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość – 
oświadczył, Ŝe klub PiS jest zaniepokojony dokumentem, jego jakością i stylem jego 
prezentowania. Patrząc jednak na interes miasta radni PiS będą do niego 
podchodzić w sposób racjonalny i wywaŜony. 
 
P. Kęsik – w imieniu klubu radnych Lewica i Demokraci podziękował zespołowi 
przygotowującemu projekt Studium. Oświadczył, Ŝe radni klubu LiD będą głosować 
za przyjęciem omawianego projektu uchwały. 
 
P. Bartnik – Przewodniczący klubu radnych Platforma Obywatelska –oświadczył, Ŝe 
klub PO uznając wartość przedstawionego projektu uchwały dla miasta i jego 
mieszkańców, będzie głosował za jego przyjęciem. 
 
Autopoprawki przyjęte w trakcie dyskusji stanowią załącznik nr 50 do protokołu. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 126/07 wraz z autopoprawkami. 
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za – 21  przeciw - 2  wstrzym. – 7 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta 
Szczecin. Uchwała Nr IX/278/07 stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad podziękował wszystkim, którzy pracowali przy 
tworzeniu Studium. 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały nr 272/07 w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ w drodze 
bezprzetargowej, na rzecz instytucji kultury pod nazwą teatr Lalek „PLECIUGA” 
nieruchomości połoŜnej w Szczecinie przy Placu Gieorgija śukowa – ul. 
Wielkopolskiej 
 
J. Wijas – poprosił o uzasadnienie wniosku. 
 
P. Krzystek - Prezydent Miasta poprosił o przedstawienie projektu uchwały Marcina 
Wajdziaka - Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 
 
M. Wajdziak - Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami uzasadnił wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały. 
 
Głosowanie nad wnioskiem Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały nr 272/07 
 
za - 20  przeciw - 6  wstrzym. – 4 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

267/07 – zmiany uchwały w sprawie nadania statutu dla Domu Pomocy 
Społecznej "Domu Kombatanta i Pioniera Ziemi Szczecińskiej" przy ul. Romera 
21-29 w Szczecinie oraz uchwałę w sprawie nadania statutu dla Domu Pomocy 
Społecznej "Domu Kombatanta" im. Boruty Spiechowicza przy ul. Kruczej 17 w 

Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 267/07 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie nadania statutu dla Domu Pomocy Społecznej "Domu Kombatanta i 
Pioniera Ziemi Szczecińskiej" przy ul. Romera 21-29 w Szczecinie oraz uchwałę w 
sprawie nadania statutu dla Domu Pomocy Społecznej "Domu Kombatanta" im. 
Boruty Spiechowicza przy ul. Kruczej 17 w Szczecinie. Uchwała Nr IX/279/07 
stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

269/07 – ustalenia składów osobowych komisji stałych Rady Miasta 
Szczecin 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 269/07 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji stałych Rady Miasta Szczecin. Uchwała Nr IX/280/07 
stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

270/07 – powołania Rady Społecznej Szpitala Miejskiego im. Św. 
Karola Boromeusza w Szczecinie s.p.z.o.z. 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 270/07 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie powołania Rady 
Społecznej Szpitala Miejskiego im. Św. Karola Boromeusza w Szczecinie s.p.z.o.z. 
Uchwała Nr IX/281/07 stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
271/07 – delegowania przedstawicieli Miasta Szczecin do Rady Euroregionu 

„Pomerania” 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 271/07 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie delegowania 
przedstawicieli Miasta Szczecin do Rady Euroregionu „Pomerania”. Uchwała Nr 
IX/282/07 stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania kolejnego punktu dotyczącego: 
 

Informacji na temat wyników przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną 
kontroli w zakresie treści i trybu podpisania umowy i aneksów podpisanych 

miedzy Miastem Szczecin a firmą ECE 
 
M. Kopacka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej omówiła wyniki kontroli, które 
stanowią załącznik nr 60 do protokołu. 
 
W. Dzikowski – zapytał czy aneksy do umowy były podpisywane przez miejskich 
prawników. 
 
M. Kopacka - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, Ŝe aneksy były w 
formie aktu notarialnego. 
 
P. Juras – zapytał czy było badane funkcjonowanie umów, na których nie było 
podpisu Skarbnika Miasta. 
 
M. Kopacka - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, iŜ umowy są 
zgodne z prawem. Podpisanie umów bez kontrasygnaty Skarbnika Miasta były 
wyrazem niegospodarności. 
 
T. Hinc – zapytał czy wszystkie 4 aneksy są autorstwa M. Jurczyka? 
 
M. Kopacka - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, iŜ umowa 
pierwotna została podpisana przez Prezydenta Edmunda Runowicza oraz przez 
ElŜbietę Malanowską – Wiceprezydenta. Aneks nr 1 podpisany w maju 2004 roku 
został podpisany przez Prezydenta Mariana Jurczyka. Kolejny aneks zawarł pan 
Jerzy Krawiec – Wiceprezydent Miasta. Dwa ostatnie aneksy są podpisane przez 
Prezydenta Mariana Jurczyka i Wiceprezydenta Leszka Dlouchego. 
 
Więcej pytań nie było. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
272/07 - wyraŜenia zgody na sprzedaŜ w drodze bezprzetargowej, na rzecz 

instytucji kultury pod nazwą teatr Lalek „PLECIUGA” nieruchomości połoŜnej 
w Szczecinie przy Placu Gieorgija śukowa – ul. Wielkopolskiej 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
L. Duklanowski Przewodniczący Klubu PiS – poprosił o zabranie głosu w imieniu 
Klubu Marzenę Kopacką. 
 
M. Kopacka – w imieniu klubu radnych PiS stwierdziła, iŜ w związku z wieloma 
wątpliwościami dotyczącymi przedmiotowego projektu uchwały klub radnych będzie 
głosował przeciwko niemu. 
 
M. Wajdziak – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami poinformował, iŜ w 
kaŜdej chwili Rada Miasta moŜe podjąć uchwałę dotyczącą cofnięcia zgody na 
sprzedaŜ nieruchomości. 
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P. Kęsik – stwierdził, Ŝe przedłoŜony projekt uchwały rodzi wiele pytań m.in. czy 
została zrobiona wycena nieruchomości przy pl. śukowa. 
 
P. Krzystek - Prezydent Miasta stwierdził, Ŝe nie moŜna mówić o kosztach jeśli nie 
ma projektu. Poinformował, Ŝe PLECIUGA będzie budowana na koszt ECE. 
 
M. Kopacka – jest zbulwersowana formą przedkładania radnym przedmiotowego 
projektu uchwały. Zapytała dlaczego radni nie mogli wcześniej zapoznać się z tym 
projektem. W tej chwili kaŜde niedopowiedzenie moŜe skutkować tym, Ŝe wydarzy 
się coś niedobrego. 
 
P. Krzystek - Prezydent Miasta poinformował, Ŝe projekt uchwały nr 272/07 nie 
rozstrzyga kosztów inwestycji. Jest to wyraŜenie zgody na sprzedaŜ nieruchomości 
na rzecz Teatru Lalek „PLECIUGA”. 
 
M. Marcinkiewicz – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców. 
 
T. Hinc – zgłosił wniosek przeciwny. 
 
za - 12  przeciw - 17  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek nie został przyjęty. 
 
J. Wijas – radny twierdzi, Ŝe przedmiotowy projekt uchwały rozstrzyga tylko 
lokalizację Pleciugi. UwaŜa, Ŝe dzisiejsza dyskusja powinna mieć miejsce na Komisji 
Kultury. Radny nie rozumie celowości projektu uchwały. 
 
P. Krzystek - Prezydent Miasta zaproponował aby skupić się na czytaniu treści 
projektu uchwały i nad celem jakiemu ma słuŜyć uchwała. Kolejny raz podkreślił, iŜ 
projekt uchwały nie rozstrzyga kwestii umowy Miasta ze spółką ECE na temat 
budowy galerii Kaskada. 
 
B. Arłukowicz – uwaŜa, Ŝe naleŜy przedstawić radnym projekty umów. 
 
Trwała dyskusja na temat negocjacji Miasta z ECE. 
 
P. Krzystek - Prezydent Miasta poinformował, Ŝe porozumienie z Pleciugą otwiera 
moŜliwość podpisania umowy z ECE. 
 
W. Dzikowski – zgłosił wniosek formalny odnośnie złego prowadzenia obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad stwierdził, Ŝe dyskusja odbywa się zgodnie ze 
Statutem Miasta. 
 
U. Pańka – uwaŜa, Ŝe radni toczą dyskusję, która nie ma nic wspólnego z projektem 
uchwały. 
 
P. Bartnik – poparł projekt uchwały. 
 
T. Hinc – zapytał co będzie w sytuacji kiedy Rada Miasta wyrazi zgodę na sprzedaŜ 
nieruchomości Teatrowi Lalek „Pleciuga” i Teatr nabędzie tę nieruchomość, a 
porozumienie z ECE nie zostanie skonsumowane. Czy istnieje taka moŜliwość. 
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P. Krzystek – Prezydent Miasta stwierdził, Ŝe istnieje taka moŜliwość. 
 
R. Zaremba – uwaŜa, Ŝe cała ta dyskusja wynika z tego, iŜ projekt uchwały nie był 
procesowany na komisjach stałych Rady Miasta. 
 
T. Grodzki – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 
 
za - 21  przeciw - 7  wstrzym. – 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Trwała dyskusja nad projektem uchwały. 
 
P. Krzystek - Prezydent Miasta poinformował, Ŝe nie będzie przeniesienia własności 
tej nieruchomości jeŜeli nie będzie podpisana umowa z ECE. 
 
J. Wijas – zgłosił wniosek formalny o odesłanie projektu uchwały do 
wnioskodawcy. 
 
za – 10  przeciw - 15  wstrzym. – 5 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek nie został przyjęty. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 272/07 
 
za – 16  przeciw - 10  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia 
zgody na sprzedaŜ w drodze bezprzetargowej, na rzecz instytucji kultury pod nazwą 
teatr Lalek „PLECIUGA” nieruchomości połoŜnej w Szczecinie przy Placu Gieorgija 
śukowa – ul. Wielkopolskiej. Uchwała Nr IX/283/07 stanowi załącznik nr 62 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do omawiania 7 punktu porządku obrad: 
 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych zostaną udzielone na piśmie. 
 
 
Przystąpiono do omawiania 8 punktu porządku obrad: 
 

8. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
 
P. Kęsik – przypomniał, Ŝe klub radnych LiD nie ma swojego przedstawiciela w 
Prezydium Rady Miasta. 
 
Trwała dyskusja nad składem Prezydium Rady Miasta. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad: 
 

9. Zamknięcie obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe porządek obrad IX sesji został 
wyczerpany i oświadczył, Ŝe zamyka IX zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
 
 
 

Przewodniczący obrad 
 

Bazyli Baran 
Protokołowała: 
 
Edyta Porzuczek 
 
Katarzyna Kamińska 
 
Monika Bekisz 


